
NAŠE NEMOCNICE
MĚSÍČNÍK ZPRÁV A UDÁLOSTÍ ZE SLEZSKÉ NEMOCNICE V OPAVĚ  

Ve Slezské nemocnici v Opavě proběhlo velké hasičské cvičení

Městský strážník denně ve Slezské nemocnici v Opavě

OPAVA Zaměstnanci i návštěv-
níci Slezské nemocnice 

zažili minulý čtvrtek v dopoledních 
hodinách velké pozdvižení. Za zvu-
ku houkajících sirén dorazily do ne-
mocnice čtyři velké hasičské vozy a 
zamířily k zrekonstruovanému pa-
vilonu F, kde právě probíhala pro-
hlídka nově otevřeného pavilonu 
nic netušícími zdravotníky, převáž-
ně primáři a vrchními sestrami.

Hasičské cvičení bylo dlouho do-
předu připravováno jako utajená akce 
ve spolupráci s HZS Moravskoslez-
ského kraje s cílem prověřit v praxi 
připravenost nemocnice i zá-
chranných složek při zvlád-
nutí krizové situace po 
stránce technické, per-
sonální i organizač-
ní. Důkladná analýza 
a následná doporuče-
ní HZS MSK mají po-
moci v dalším zkvalit-
ňování bezpečnostních 
systémů nemocni-
ce.

Hasiči zasa-
hovali u simu-
lovaného po-
žáru, „založe-
ného“ v jedné z 
místností nově zrekon-
struovaného pavilonu, kte-
rý ještě není oficiálně otevřen, a pro-
to v něm nejsou prozatím žádní pa-
cienti. Divadelní dým, který je zdra-
ví neškodný, se rychle šířil chodbami 
pavilonu a byl zaznamenám požární-
mi hlásiči. Následné autentické reak-
ce bezpečnostního systému nemoc-
nice, nemocniční ostrahy i zdravotní-
ků byly pečlivě sledovány odborníky z 

Vedení Slezské nemocni-
ce se nepřetržitě věnuje za-

jištění co největšího bezpečí a pořádku v 
areálu i vnitřních prostorách nemocni-
ce. Od února proto rozšířilo za podpory 
opavského magistrátu spolupráci s opav-
skou městskou policií, která má v areá-
lu své kontaktní místo už delší dobu. Na 
zajištění ještě většího bezpečí a pořádku 
v areálu i v jeho bezprostředním okolí od 
února nově denně dohlíží zkušený stráž-
ník, jenž je tady nasazen výhradně kvůli 
dohledu v nemocnici.

Zkušený strážník František M. je za-
kladatelem opavského klubu SEITE-
DO KARATE, ve kterém je držitelem 
5. danu. Opavský srdcař a patriot je 
zároveň také certifikovaným osobním 
strážcem a je proškolen ve zvládání a 
předcházení krizových situací. Bude-li 
situace vyžadovat, je schopen okamži-
tě povolat výjezdovou hlídku.

„Jsem velmi rád, že se podařilo už 
tak úzkou spolupráci s policií ješ-
tě rozšířit, za což bych chtěl poděko-
vat vedení magistrátu města i vedení 
Městské policie Opava. Jejich vstříc-
nost a ochota nacházet nová řeše-
ní nám pomáhá v naplňování jedno-

ho z našich důležitých cílů, a to, aby se 
v prostředí nemocnice cítili bezpečně 
a příjemně jak návštěvníci a pacienti, 
tak zdravotníci,“ konstatuje ředitel ne-
mocnice Ing. Karel Siebert, MBA.

Ředitel městské policie Opava Jiří 
Klein dodává: „Jsem rád, že jsme v 
roce 2021 zřídili v prostorách Slezské 
nemocnice v Opavě kontaktní mís-
to. Také propojení tísňových tlačí-
tek z ambulancí na operační středisko 
městské policie se osvědčilo. Věřím, 
že další rozšíření spolupráce o pří-
tomnost zkušeného strážníka přispěje 
k pocitu bezpečí pacientů i nemocnič-
ního personálu.“  

OPAVA

KVALITA A BEZPEČÍ NA PRVNÍM MÍSTĚ!

Městská policie ve Slezské 
nemocnici.

řad hasičského zá-
chranného sboru 
a budou vyhod-
noceny s případ-
nými doporuče-
ními a návrhy ke 
zlepšení. 

Po ohlášení 
požáru dorazily 

vozy HZS 
do areá-
lu ne-
m o c n i -

ce v řádu ně-
kolika minut. 

Všechny zdravotníky se mezitím po-
dařilo evakuovat z budovy. Výjimkou 
byla trojice figurantů, náhodně vybra-
ných zdravotníků, kterou museli ha-
siči v zakouřené budově najít a eva-
kuovat. Zdravotníci se venku dozvě-
děli, že se jedná jen o cvičení. Po celou 

dobu zásahu se jim pak věnoval ředitel 
ÚO HZS Opava, který popisoval veš-
keré prováděné úkony hasičů a předá-
val další důležité informace, jak se při 
podobném zásahu chovat, kdo je veli-
telem zásahu, jak ho poznat a podob-
ně. Na závěr si mohli zdravotníci pro-
jít silně zakouřenou chodbu a na vlast-
ní kůži si vyzkoušet, jak je jednoduché 
ve známém, ale zakouřeném prosto-
ru rychle ztratit orientaci. Rady hasičů 
(například, že u země je méně kouře i 
nižší teplota – pozn. redakce) jsou pro 
zvládání případných skutečných si-
tuací nesmírně cenné.

„Toto velké cvičení jsme připravo-
vali v utajení ve spolupráci s Hasič-
ským záchranným sborem Moravsko-
slezského kraje dlouho dopředu. Na-
ším dlouhodobým cílem je neustá-
le pracovat na zdokonalování bezpeč-
nosti nemocnice,“ říká ředitel nemoc-

nice Ing. Karel Siebert, MBA a dodá-
vá: „I když provádíme pravidelné kon-
troly a modernizaci bezpečnostních 
systémů a pořádáme pravidelná škole-
ní zaměstnanců, tato simulace požáru 
v praxi je neocenitelná. Prověří funkč-

nost systému po všech stránkách a po-
skytne nám také spoustu důležitých 
informací a podnětů k dalšímu zlep-
šení. Velmi si vážím úzké spolupráce s 
Hasičským záchranným sborem Mo-
ravskoslezského kraje.“ 

Hasičské cvičení ve Slezské nemocnici


